
Kraków, dnia BI. stycznia 1911. Rocznik XXXIX

DZIENNIK ROZPORZĄDZEŃ
dla stół. król. miasta Krakowa.

Przedpłatę roczną 2 kor. składać można w biurach Komisarzy obwodowych. Właściciele domów 
w Krakowie otrzymują „Dziennik rozporządzeń" bezpłatnie.

Ludność Wielkiego Krakowa.
Według’ tymczasowego obliczenia Miejskiego Biura 

statystycznego, które przeprowadziło spis ludności w na- 
szern mieście cywilna i wojskowa ludność obecna AViel- 
kiego Krakowa wraz z Płaszowem wynosi 151.919 mie
szkańców.

W porównaniu ze stanem ludności na powyższym 
obszarze w roku 1900, który wówczas wynosił 123.629 
wzrost wynosi 22'88% czy^ 28.290 mieszkańców.

Biuro statystyczne stoł. król. miasta Krakowa.

L :  122565/1910
111.a.

OBWIESZCZENIE.
Pteskryptem z dnia 1. listopada 1910 L. XV. b. 

3951/5 rozszerzyło c. k. Namiestnictwo okręg stowarzy
szenia przemysłowego budowniczych w Krakowie na 
26 powiatów politycznych w okręgu krakowskiej Izby 
handlowej i przemysłowej.

Gdy w tym reskrypcie pominięto nowy powiat po
lityczny z siedzibą w Oświęcimiu, — przeto c. k. Namie
stnictwo oznajmiło dodatkowo reskryptem z dnia 22. 
grudnia 1910 L. XV. b. 3951/7, że także wszyscy budo
wniczowie wykonujący przemysł w powiecie politycznym 
Oświęcim mają być przydzieleni do stowarzyszenia prze
mysłowego budowniczych w Krakowie.

O treści powyższego orzeczenia c. k. Namiestnictwa 
zawiadamia się stowarzyszenie przemysłowe budowniczych 
w Krakowie, oraz strony interesowane w ślad za tut. 
obwieszczeniem z dnia 14. listopada 1910 L. 105336/10 
z nadmienieniem, że przeciw tej decyzyi c. k. Namiestni
ctwa wolno wnosić rekurs do c. k. Ministerstwa handlu, 
który podać należy do c. k. Namiestnictwa we Lwowie 
w ciągu 4 tygodni licząc od dnia następującego po dniu 
doręczenia.

Magistrat stoł. król. m. Krakowa.
Kraków, dnia 4. stycznia 1911.

Mianowania urzędników i służby.
Pan Madeyski Juliusz dotychczas prow. asystent 

techniczny w Zarządzie wodociągowym został zamiano
wany , dekretem Prezydyum Magistratu z dnia 31. gru
dnia 1910 do L. Prez. 779/1910 na zasadzie §§ 56. i 89.

statutu dla miasta KrakowTa z dniem 1. stycznia 1911 r
adjunktem technicznym w  Zarządzie wodociągu miejskiego
w  X. klasie rangi z płacą roczną 2.200 kor., kwaterowem 
w rocznej kwocie 768 koron, oraz prawem do 8-cn trzech 
leci po 200 koron, wliczalnym do emerytury dodatkiem 
budowlanym w kwocie 400 kor. rocznie i prawem do 
wliczałnego do emerytury dodatku osobistego w kwocie 
200 kor. rocznie po przebyciu 20 lat służby w tej samej 
klasie rangi (L M : 260/911. Prez.).

P. Niedziałkowski Stanisław Janusz Józef 3 im. 
dotychczas asystent techniczny w Zarządzie wodociągu 
miejskiego został zamianowany dekretem Prezydyum Ma
gistratu z dnia 31. grudnia 1910 do L. Prez. 778/1910 
na zasadzie §§ 56. i 89. statutu miasta Krakowa od dnia 
1. stycznia 1911 adjunktem technfcznym w  Zarządzie 
wodociągu miejskiego w  X. klasie rangi z płacą roczna 
2.200 koron, kwaterowem w rocznej kwocie ?6b koron, 
oraz prawem do 3ch trzeekleci po 200 koron, wliczalnym 
do emerytury dodatkiem budowlanym w kwocie 400 kor. 
rocznie i prawem do wliezalnego do emerytury dodatku 
osobistego w kwocie 200 kor. rocznie po przebyciu 20 
lat służby w tej samej klasie rangi. (L M : 258/911 Prez.).

Pan Stróżyński Antoni Władysław dotychczas kan
celista w Zarządzie wodociągu miejskiego został zamia
nowany dekretem Prezydyum Magistratu z dnia 31. gru
dnia 1910 do L. Prez. 802/1910 na zasadzie §§ 56. i 89. 
statutu miasta Krakowa z dniem 1. stycznia 1911 rrad- 
etatowym ofieyałem w  Zarządzre wodociągu miejskiego
w  X. klasie rangi z płacą roczną 2.200 kor., kwaterowem 
w rocznej kwocie 768 kor., oraz prawem do 3 eh trzech- 
leci po 200 kor. i do wliezalnego do emerytury dodatku 
osobistego w kwocie 200 kor. rocznie po przebyciu 20 
lat służby w tej samej klasie rangi. (LM: 261/911 Prez).

P. Probulski Zygmunt dotychczas pomocnik tech
niczny w Zarządzie wodociągu miejskiego został zamia
nowany dekretem Prezydyum Magistratu z dnia 31. g ru 
dnia 1910 do L. Prez 800/910 na zasadzie §§ 56. i 89. 
statutu dla miasta Krakowa z dniem 1. stycznia 1911 
asystentem technicznym w  Zarządzie wodociągu miej
skiego w  XI. klasie rangi z płacą roczną 1600 koron, 
kwaterowem w rocznej kwocie 576 kor., oraz prawem 
do 3ch trzeckłeci po 200 koron, wliczalnym do emery
tury dodatkiem budowlanym w kwocie 200 kor. rocznie 
i prawem do wliezalnego do emerytury dodatku osobi
stego w kwocie 200 kor. rocznie po przebyciu 20 lat 
służby w tej samej klasie rangi. (LM: 259/911 Prez.).

Pan Janikowski Teofil dotychczas asystent miejskiej 
Izby Obrachunkowej został zamianowany dekretem P re 
zydyum Magistratu z dnia 4. grudnia 1910 do L. Prez,



828/10 na zasadzie §§ 56 i 80. statutu dla miasta K ra
kowa adjunktem młodszym miejskiej Izby Obrachunkowej
W  X. klasie rangi z płacą roczną 2.200 kor., kwatero- 
wem w rocznej kwocie 768 kor., oraz prawem do 3cli 
trzechleci po 200 kor. i do wliczalnego do emerytury 
dodatku osobistego w kwocie 200 kor. rocznie po prze
byciu 20 lat służby w tej samej klasie rangi. (LM: 118112/ 
1910 Frez.).

Pan Łempicki Stefan Jan Romuald 3-ga imion do
tychczas asystent miejskiej Izby Obrachunkowej został 
zamianowany dekretem Prezydyum Magistratu z dnia 
4. grudnia 1910 do L. Frez. 818/10 na zasadzie §§ 56. 
i 89. statutu dla miasta Krakowa adjunktem młodszym 
miojskiej Izby Obrachunkowej w  X, klasie rangi z płacą 
roczną 2.200 kor., kwaterowem w rocznej kwocie 768 
koron, oraz prawem do 3ch trzechleci po 200 kor. i do 
wliczalnego do emerytury dodatku osobistego w kwocie 
200 kor. rocznie po przebyciu 20 lat służby w tej samej 
klasie rangi. (L M : 118113/910 Prez.).

Pan Paleczny Zygmunt dotychczas asystent miejskiej 
Izby Obrachunkowej został zamianowany dekretem P re 
zydyum Magistratu z dnia 4. grudnia 1910 do L. Prez. 
820/10 na zasadzie §§ 56. i 89. statutu dla miasta K ra 
kowa adjunktem młodszym miejskiej Izby Obrachunkowej 
W  X. klasie rangi z płacą roczną 2.200 kor., kwaterowem 
w rocznej kwocie 768 kor, oraz prawem do 3eh trzech
leci po 200 kor. i do wliczalnego do emerytury dodatku 
osobistego w kwocie 200 kor. rocznie po przebyciu 20 
lat służby w tej samej klasie rangi. (L M : 118114/910 Prez.).

Pan Kwapniewski Tadeusz Stanisław 2 im. dotych
czas praktykant miejskiej Izby Obrachunkowej został 
zamianowany dekretem Prezydyum Magistratu z dnia 
4. grudnia 1910 do L. Prez. 826/10 na zasadzie §§ 56 
i 89. statutu miasta Krakowa asystentem miejskiej Izby 
Obrachunkowej w  XI. klasie rangi z płacą roczną 1500 
koron, kwaterowem w rocznej kwocie 576 koron, oraz 
prawem do 3eh trzechleci po 200 koron i do wliczalnego 
do emerytury dodatku osobistego, w kwocie 200 koron 
rocznie po przebyciu 20 lat służby w tej samej klasie 
rangi. (LM : 118109/910 Prez.).

Pan Porębski Józef Henryk 2-im. dotychczas pra
ktykant miejskiej Izby Obrachunkowej został zamiano
wany dekretem Prezydyum Magistratu z dnia 4. grudnia 
do L. Prez. 827/10 na zasadzie §§ 56. i 89. statutu dla 
miasta Krakowa asystentem miejskiej Izby Obrachunko
wej w  XI. klasie rangi z płacą roczną 1600 kor., kw a
terowem w rocznej kwocie 576 kor., oraz prawem do 
3ch trzechleci po 200 kor., i do wliczalnego do emery
tury dodatku osobistego w kwocie 200 kor. rocznie po 
przebyciu 20 lat służby w tej samej klasie rangi. (LM : 
118110/910 Prez.).

P. Rajtar Ludwik dotychczas praktykant rachun
kowy miejskiej Izby Obrachunkowej, zamianowany zo
stał dekretem Prezydyum Magistratu z dnia 4. grudnia 
1910 do L. Prez. 824/1910 na zasadzie §§ 56. i 89. sta
tutu dla miasta Krakowa asystentem miejskiej Izby 
Obrachunkowej w  XI. klasie rangi z płacą roczną 1600 
koron, kwaterowem w rocznej kwocie 576 koron, oraz 
prawem do 3ch trzechleci po 200 kor. i do wliczalnego 
do emerytury dodatku osobistego w kwocie 200 kor. ro
cznie po przebyciu 20 lat służby w tej samej klasie 
rangi z tern, że równocześnie zostaje temuż czas prowi
zorycznej służby uznany za policzalny do emerytury po

poprzedniem uiszczeniu wkładek na rzecz funduszu eme
rytalnego miejskiego. (LM : 118108/910 Prez.).

Pan Waliczek Alfred Adam 2-im. dotychczas pra
ktykant miejskiej Izby Obrachunkowej został zamiano
wany dekretem Prezydyum Magistratu z dnia 4. grudnia 
1910 do L. Prez. 825/1.0 na zasadzie §§ 56. i 89. statutu 
dla miasta Krakowa asystentem miejskiej Izby Obrachun
kowej w  XI. klasie rangi z płacą roczną 1600 kor. k w a
terowem w rocznej kwocie 576 kor., oraz prawem do 
3ch trzechleci po 200 kor. i do wliczalnego do emery
tury dodatku osobistego w kwocie 200 kor. rocznie, po 
przebyciu 20 lat służby w tej samej klasie rangi. (LM: 
118111/910 Prez.).

Pan Dunikowski Jan Franciszek 2-im. dotychczas 
pomocnik kancelaryjny miejskiej Izby Obrachunkowej 
zamianowany został dekretem Prezydyum Magistratu 
z dnia 4. grudnia 1910 do L. 823/910 na zasadzie §§ 56. 
i 89. statutu dla miasta Krakowa praktykantem miejskiej 
Izby Obrachunkowej w  XI. klasie rangi z płacą roczną 

i 1200 kor., kwaterowem w rocznej kwocie 384 kor., oraz 
prawem do 3ch trzechleci po 150 kor. i do wliczalnego 
do emerytury dodatku osobistego w kwocie 50 kor. po 
przebyciu 16 lat, oraz takiegoż dodatku w kwocie 200 
koron rocznie po przebyciu 20 lat służby w tej samej 
klasie rangi. (LM: 118104/910 Prez.).

Pan Ekier Antoni dotychczas pomocnik kancelaryjny 
miejskiej Izby Obrachunkowej zamianowany został de
kretem Prezydyum Magistratu z dnia 4. grudnia 1910 
do L. 821/910 na zasadzie §§ 56. i 89. statutu dla mia
sta Krakowa praktykantem miejskiej Izby Obrachunko
wej w  XI. klasie rangi z płacą roczną. 1200 kor., k w a
terowem w rocznej kwocie 384 kor., oraz prawem do 
3ch trzechleci po 150 kor. i wliczalnego do emerytury 
dodatku osobistego w kwocie 50 kor. rocznie po prze
byciu 16 lat, oraz takiegoż dodatku w kwocie 200 kor. 
rocznie po przebyciu 20 lat służby w tej samej klasie 
rangi. (L M : 118105/910 Prez.).

Pan Srokowski Włodzimierz Jan Józef 3 im. do
tychczas pomocnik kancelaryjny miejskiej Izby Obrachun
kowej zamianowany został dekretem Prezydyum Magi
stratu z dnia 4. grudnia 1910 do L. 822/910 na zasadzie 
§§ 56. i 89. statutu dia miasta Krakowa praktykantem 
miejskiej Izby Obrachunkowej w XI. klasie rangi z płacą 
roczną 1200 kor., kwaterowem w rocznej kwocie 384 
koron, oraz prawem do 3ch trzechleci po 150 kor. i do 
wliczalnego do emerytury dodatku osobistego w kwocie 
50 kor. rocznie po przebyciu 16 lat, oraz takiegoż do
datku w kwocie 200 kor. rocznie po przebyciu 20 lat 
służby w tej samej klasie rangi. (LM: 118107/910 Prez.).

Pan de Laveaux Maryan Stanisław Zbigniew 3 im.
dotychczas pomocnik kancelaryjny miejskiej Izby Obra
chunkowej zamianowany został dekretem Prezydyum 
Magistratu z dnia 4. grudnia 1910 do L. 819/910 na 
zasadzie §§ 56. i 89. statutu dla miasta Krakowa pro
wizorycznym praktykantem miejskiej Izby Obrachunko
wej w  XI. klasie rangi z płacą roczną 1200 kor., k w a
terowem w rocznej kwocie 384 kor., oraz prawem do 
3ch trzechleci po 150 kor. i do wliczalnego do emery
tury dodatku osobistego w kwoeie 50 kor. rocznie po 
przebyciu 16 lat, oraz takiegoż dodatku w kwocie 200 
kor. rocznie po przebyciu 20 lat służby w tej samej 
klasie rangi z zastrzeżeniem złożenia egzaminu dojrza
łości w ciągu dwóch lat, z tern że dokąd nie przedłoży



świadectwa egzaminu dojrzałości nie będzie posuniętym 
do wyższej klasy rangi, oraz że po upływie wyżej ozna
czonego czasu stosunek służbowy w razie nie złożenia 
matury będzie mógł być rozwiązany bez żadnego docho
dzenia. (LM: 1118106/910 Prez.).

Szymański Ludwik dotychczas prowizoryczny mon
ter wodociągowy zamianowany został dekretem Prezy- 
dyum Magistratu z dnia 81. grudnia 1910 do L. 804/910 
na zasadzie § 56. i 89. statutu dla miasta Krakowa z dniem 
1 stycznia 1911 prowizorycznym rurnikiem w  III. kat. służby 
wodociągu miejskiego z poborami III. klasy etatu tejże 
służby t. j. z płacą roczną 1180 kor., kwaterowem w ro
cznej kwocie 420 kor. i dodatkiem za nocne służby 
w kwocie 120 kor., z tern, że po roku zadawalającej 
służby prowizorycznej nastąpić może stabilizacya na w y
padek której czas służby prowizorycznej uznany zostanie 
za policzalny przy wymiarze emerytury oraz nominat 
nabędzie prawo do 5-ciu trzechleci po 70 kor. rocznie, 
licząc bieg tych trzechleci od dnia 1. stycznia 1911. 
(LM: 262/911 Prez.).

Radziszewski Kazimierz dotychczas prowizoryczny 
pomocnik w Zarządzie wodociągu miejskiego zamiano
wany został dekretem Prezydyum Magistratu z dnia 81. 
grudnia 1910 do L. 805/910 na zasadzie § 56. i 89. 
statutu dla miasta Krakowa prowizorycznym dozorcą 
wodomierzy w  IV. kategoryi służby wodociągu miejskiego 
z poborami IV. klasy etatu tejże służby t. j. z płacą ro
czną 880 kor., kwaterowem w rocznej kwocie 860 kor. 
dodatkiem funkcyjnym 240 kor. rocznie i dodatkiem za 
nocne służby 120 kor. rocznie z tern, że po roku zada
walającej służby prowizorycznej nastąpić może stabili
zacya na wypadek której czas służby prowizorycznej 
uznany zostanie za policzalny przy wymiarze emerytury, 
oraz nominat nabędzie prawo do 5-ciu trzechleci po 70 
kor. rocznie licząc bieg tych trzechleci od dnia 1 go 
stycznia 19.11 roku. (LM : 268/911 Prez.).

Na zasadzie uchwały Rady m. Krakowa z dnia 14. 
marca 1907 r. o trzym ali:

Pan Dr. Franciszek Żaczek Radca Magistratu L pię
ciolecie w kwocie 600 kor. rocznie od dnia 8. lutego 
J 911 r. (LM: 4546/911 Prez.).

Pan Maryan Zygmunt 2-im. Duszyński Radca miej
skiej Izby Obrachunkowej I. pięciolecie w kwocie 400 
koron rocznie od dnia 8. lutego 1911. (L M : 4547/911 Prez.).

Pan dr. Wincenty Aleksander 2 im. Eminowicz sekre
tarz Magistratu pierwsze pięciolecie w kwocie 400 kor. 
rocznie od dnia 3. lutego 1911. (LM: 4544/911 Prez.).

Pan Teodor Kosiński sekretarz Magistratu I. pię
ciolecie w kwocie 400 kor. rocznie od dnia 3. lutego 
1911 r. (LM: 4542/911 Prez.).

Pan Dr. Jan Nowicki sekretarz Magistratu I. pięcio
lecie w kwocie 400 kor. rocznie od dnia 29. stycznia 
1911 r. (LM: 4545/911 Prez.).

Pan Dr. Stanisław Franc. Ksawery 3 im. Cichom- 
ski wicesekretarz Magistratu I. trzechlecie w kwocie 200 
kor. rocznie od dnia 8. lutego 1911 r. (LM : 4540/911 Prez.).

Pan Dr. Maryan Kleją wicesekretarz Magistratu 
I. trzechlecie w kwocie 200 kor. rocznie od dnia 8. lu
tego 1911 r. (LM : 4541/911 Prez.).

Pan Zygmunt Aleksander Ludwik 3 im. Nowicki 
inspektor Bud. miejskiego I. trzechlecie w kwocie 200 
koron rocznie od dnia 14. stycznia 1911 r. (L M : 4537/ 
1911 Prez.).

Pan Maksymilian Papee inspektor weterynaryjny 
miejski I. pięciolecie w kwocie 400 kor. rocznie od dnia 
17. lutego 1911 r. (LM : 4531/911 Prez.).

Pan Mieczysław Białkowski ofieyał Magistratu z po
wodu przebycia 20 lat służby w tej samej klasie rangi 
wiiczalny do emerytury dodatek osobisty w kwocie 200 
koron rocznie od dnia 12. stycznia 1911. (LM: 3439/911 
Prez.).

Pan Witold Lewandowski ofieyał Magistratu III. 
trzechlecie w kwocie 200 kor. miesięcznie od dnia 1. 
lutego 1911 r. (L M : 4535/911 Prez.).

Pan Józef Antoni 2 fm. Uiberall kancelista Magistratu
III. trzechlecie w kwocie 200 kor. rocznie od dnia 1. lu
tego 1911 r. (LM: 4534/911 Prez).

Pan Eugeniusz Franciszek 2-im. Kluczyński młodszy 
weterynarz miejski I. trzechlecie w kwocie 200 kor., 
rocznie od dnia 1. stycznia 1911 r. (LM: 117826/910 
Prez.).

Pan Waleryan Butryna praktykant manipul. Magi
stratu III. trzechlecie w kwocie 150 kor. rocznie od dnia 
1. lutego 1911 r. (LM: 4583/911 Prez.)

Pan Stanisław Jedliński praktykant manipulacyjny 
Magistratu I. trzechlecie w kwocie 150 kor. rocznie od 
dnia 28. lutego 1911 r. (LM: 4532/911 Prez.).

Na podstawie uchwały Rady m. Krakowa z dnia 
25. maja 1910 r. otrzymali:

Tomasz Czajkowski woźny kancelaryjny Magistratu
I. trzechlecie w kwocie 70 kor. rocznie od dnia 21. gru
dnia 1910 r. (LM: 107138/910 Prez.).

Wojciech Gawlik woźny kancelaryjny Magistratu
I. trzechlecie w kwocie 70 kor. rocznie od dnia 21. gru
dnia 1910 r. (LM: 107137/910 Prez.).

Jan Guśpiel woźny kancelaryjny Magistratu I. trzech
lecie w kwocie 70 kor. rocznie od dnia 21. grudnia 1910 r. 
(LM: 107134/910 Prez.).

Michał Kasprzyk połowy miejski I. trzechlecie 
w kwocie 70 kor. rocznie od dnia 21. grudnia 1910 r. 
(LM : 107128/910 Prez.).

Antoni Malinka woźny kancelaryjny Magistratu 
V. trzechlecie w kwocie 70 kor. rocznie od dnia 8. sty
cznia 1911 r. (L M : 117827/910 Prez.).

Franciszek Musiał woźny muzealny I. trzechlecie 
w kwocie 70 kor. rocznie od dnia 21. grudnia 1910 r. 
(LM: 107140/910 Prez.).

Szymon Piszczek dozorca targowy miejski I. trzech
lecie w kwocie 70 kor. rocznie od dnia 21. grudnia 1910 r. 
(LM: 107135/910 Prez.).

Władysław Jan 2-im. Rutka woźny kancelaryjny 
Magistratu I. trzechlecie w kwocie 70 kor. rocznie od 
dnia 21. grudnia 1910 r. (LM: 107136/910 Prez).

Franciszek Kasper 2-im. Wolski woźny kancela- 
ryjny I. trzechlecie w kwocie 70 kor. rocznie od dnia 
2f. grudnia 1910 r. (LM: 107127/910 Prez.).

Protokoły Obrad Pady miejskiej.
Posiedzenie zwyczajne (57 w kad. XV.) z dnia 12. 

stycznia 1911 r.
Przewodniczący: Prezydent dr. Juliusz Leo,
I. Wiceprezydent: Dr. Henryk Szarski.
II. Wiceprezydent: Józef Sare ,

' Sekretarz Rady: Dr. Tadeusz Kannenberg.



Radców miejskich obecnych 71.
Radcy miejscy: Hałatkiewicz, Heuman, dr. Jaworski, 

Mendelsburg, Miedniak, Peroś, Romanowski, Sędzimir, 
Suski, Szatkowski, Dr. Tilles, hr. Wodzicki. (12) nieobe
cność swą usprawiedliwili.

Początek posiedzenia o godzinie 53/4 wieczór.

Przed porządkiem dziennym. 

Reforma wyborcza. —  Majorat rydzyński.
R. m. D a s z y ń s k i  interpelował w sprawie reformy 

gminnej ordynacyi wyborczej, a następnie w sprawie 
majoratu Rydzyny. Mówca domagał się wybrania komi- 
syi, któraby zbadała podnoszone zarzuty.

P r e z y d e n t  dr .  L e o  zaznaczył w odpowiedzi, że 
posiedzenie komisyi dla reformy wyborczej nie mogło być 
zwołane w zakreślonym terminie styczniowym z powodu 
choroby referenta po jego wyzdrowieniu, prawdopodobnie 
w styczniu jeszcze będzie zwołanem posiedzenie komisyi. 
Co do drugiej sprawy, jest ona osobistą i dotyczy członka 
Rady miejskiej; tego rodzaju sprawy osobiste traktowane 
być mogą według statutu tylko na posiedzeniu tajnem, 
i dlatego nie można dopuścić do traktowania na jawnem 
posiedzeniu. R. m. D a s z y ń s k i :  postawił wniosek o za
rządzenie tajnego posiedzenia. P r e z y d e n t  d r .  L e o  
oświadczył, że tajne posiedzenie zarządzi po ukończeniu 
jawnego. Prezydent dodał, że r. m. Daszyński sam zau
ważył na podstawie informacyi dzienników, że sprawa 
Rydzyny nie jest ostatecznie zbadana i wyjaśniona.

Komisya dla spraw mieszkaniowych.
R. m. dr. K r z e t u s k i zgłasza wniosek:
R a d a  m i a s t a  u c h w a l i :
1) wybiera się z łona Rady samoistną komisyę 

mieszkaniową, której przekazuje się wszystkie sprawy, 
odnoszące się do współdziałania gminy w usiłowaniach 
zapewnienia mieszkańcom Krakowa mieszkań zdrowych 
i tanich w dostatecznej ilości:

2) poleca się tej komisyi, aby przedewszystkiem 
zajęła się sprawą mieszkaniową odnośnie do ustawy pań
stwowej o funduszu mieszkaniowym przez parlament 
w grudniu 1910 uchwalonej, i dotyczące wnioski w cza
sie ja k  najkrótszym przedłożyła Radzie.

Uchwalono nagłość wniosku a następnie meritum. 
(LM: 8660/911 I l lb ) .

Wybory do komisyi podatkowej.
R. m. S t .  N o w a k  interpeluje w sprawie ostatnich 

wyborów do komisyi podatkowej, formułując ją  w na
stępujący sposób:

„Zarządzenie władz skarbowych co do minionych 
wyborów do Komisyi szacunkowej podatku osobisto-do
chodowego, które odbyły się pod koniec grudnia 1910, 
były tego rodzaju, że uniemożliwiły wielkiej liczbie opo
datkowanych mieszkańców spełnienie tego obowiązku 
obywatelskiego, bo wybory odbywały się w czasie feryi 
świątecznych, a więc w czasie bardzo do tego celu nieodpo
wiednim, a dalej, że wielu członkom nie dostarczono kart 
i legitymacyi do głosowania. Ponieważ mieszkańcy mia
sta Krakowa jako wyborcy muszą się czuć takiem za
rządzeniem pokrzywdzeni, zapytuję Pana Prezydenta

imieniem Związku ekonom, urzędników, profesorów i nau
czycieli, czy będzie łaskaw w interesie wyborców odnieść 
się do władz skarbowych, aby w przyszłości te wybory 
do komisyi szacunkowej podatku osob. doch. odbywały 
się w innym i odpowiedniejszym czasie i żeby doręczanie 
kart i legitymacyi do głosowania odbywało się wcześniej 
i żeby przy takiem doręczaniu nie pomijano tak wielkiej 
liczby wyborców ja k  to miało miejsce przy minionych 
wyborach. (LM: 8661/911 II.).

Nowe linie tramwajowe
i

R. m. D ę b i c k i  zapytywał w sprawie budowy 
nowych linij tramwajowych, szczególnie na Zwierzyniec, 
gdzie z wiosną oddanych będzie 28 nowych domów dla 
50 przeszło rodzin urzędniczych.

P r e z y d e n t  odpowiedział, że prace w tej mierze 
postępują naprzód; obecnie dyrekcya tramwaju zajętą jest 
wypracowaniem jeneralnego planu budowy nowych linij, 
który w najbliższym czasie będzie gotowy.

Porządek dzienny. 

Dostawa furaiu.
Imieniem Sekcyi I. referent radca Magistratu S k r zy- 

n i a r z w nos i : Rada miasta uchw ali:
Rada miasta przyjmuje ofertę Zarządu dóbr śp. 

Karola bar Czecza w Bierzanowie z dnia 21. grudnia 
1910 r. mocą której podjął się tenże Zarząd dostawy
owsa, siana i słomy dla pociągów miejskich, w czasie 
od 1. października 1910 do 30. września 1911 r., na 
warunkach dla tej dostawy obowiązujących i po nastę
pujących cenach:

owies po 16 kor. 95 hal. za 100 klgr.
siano po 7 „ 30 „ „ 100 „

słoma równa po 5 „ 10 „ „ 100 „
U c h w a l o n o .  (L M : 1 22532/910 I. a).

Wykupno praw wodnych Waldmanów]
Imieniem Sekcyi I. i II. referent wicesekretarz 

Magistratu dr. W y d r o  wnosi: Rada miasta uchwaii :
1. Zatwierdza się oświadczenie delegatów gminy 

miasta Krakowa, złożone do protokołu komisyi wodno- 
prawnej z dnia 17. grudnia 1910 dla projektu dostar
czenia siły wodnej zakładowi Maurycego i Amalii Wald- 
manów z Woli Justowskiej.

2. Na pokrycie stypulowanego przez tychże dele
gatów datku gminy do kosztów wykupna praw wodnych 
Waldmanów przyznaje się kredyt nadzwyczajny w kwo
cie 3000 kor. do dz. II. budżetu 1910 r.

Po wyjaśnieniu udzielonem r. m. dr. K r z e t u s k i e -  
mu,  co do zasklepienia Rudawy wniosek u c h w a l o n o .  
(LM: 118871/910 l.a).

Inwestycye Gazowni miejskiej.
Imieniem Komisyi gazowo-elektrycznej i Sekcyi II. 

sprawozdawca d y r e k t o r  D ą b r o w s k i  w nosi:
Rada miasta uchw ali:
1. Zatwierdza się program inwestycyi Gazowni miej

skiej, częściowo wykonanych, częściowo zaś w roku 1911 
wykonać się mających a objętych załączonym referatem.



2. Celem uzyskania funduszu na inwestycye ad 1. 
wspomniane, zaciągnąć krótkoterminową pożyczkę w sumie 
500.000 kor. za możliwie najniższem oprocentowaniem 
spłacalną z przyszłej większej pożyczki inwestycyjnej 
długoterminowej Gazowni m. na budowę II. Gazowni 
zaciągnąć się mającej.

3. a) Powyższa pożyczka krótkoterminowa ma być 
realizowaną częściowo w miarę zachodzącej potrzeby 
i użytą być może jedynie na pokrycie wydatków inwe
stycyjnych, wymienionych w dołączonym, a część inte
gralną tego wniosku stanowiącym referacie.

b) Upoważnia się p. Prezydenta miasta łącznie 
z Sekcyą II. Rady m. do oznaczania formy i warunków 
pożyczki, instytucyi w których pożyczka ta ma być rea
lizowaną, wysokości kwot pożyczkowych, częściowo rea
lizować się mających, wreszcie do desygnowania członków 
Rady m. do podpisywania obok Prezydenta m. odnośnych 
dokumentów pożyczkowych. (LM: 8580/910 Gaz.).

U c h w a l o n  o.

Powiększenie Elektrowni.
Imieniem Komisyi gazowo-elektrycznej sprawozdawca 

d y r e k t o r  G a j  c z a k  wnosi: Rada m. uchwali:
1. Postanawda się powiększenie urządzeń elektrowni 

miejskiej przez ustawienie jednej turbiny parowej o spra
wności 750 kilowatów dla prądu zmiennego o napięciu 
5000 wolt oraz dwóch przetwarzaczy każdy o sprawno
ści 400 kilowatów i to kosztem maksymalnym 230.000 
koron.

2. Na pokrycie kosztów tych inwestycyi zezwala 
się, aby Gmina m.*Krakowa jako właścicielka Elektrowni 
miejskiej zaciągnęła odrębną amortyzacyjną pożyczkę 
długoterminową w takiej wysokości, aby z niej 280.000 
koron w gotówce uzyskać i to na skrypt dłużny bez 
zabezpieczenia hipotecznego.

3. Rada miasta upoważnia p. Prezydenta miasta 
łącznie z Komisyą gazowo-elektryczną, względnie jej ko
mitetem wykonawczym do przeprowadzenia wszystkich 
czynności z budową tego powiększenia połączonych.

4. Uprasza się Pana Prezydenta miasta do przedło
żenia możliwie najrychlej wniosków w sprawie zrealizo
wania pożyczki ad 2.

U c h w a l o n o .

Regulacya ulicy Kilińskiego.
Imieniem Sekcyi I. i II. referent radca Magistratu 

S k rz y n i a r  z w nosi: Rada miasta uchw ali:
1. Dla regulacyi ulicy Kilińskiego nabyć od p. Jó

zefa Skałki z jego realności lwh. 361 gm. kat. Krowo
drza (ul. Kilińskiego L. 16), część parc. grunt. lkat. 
189/2 o powierzchni 17*21 m.2 czyli 4 79 sążni kwadrat, 
na planie kolorem zielonym i literami a, b, c, d, ozna
czoną, za cenę po 90 kor. za 1 sąż. kwadrat, płatną 
w ciągu dni 14-tu po zaintabulowaniu gminy za właści
cielkę gruntu w stanie wolnym od ciężarów.

2. Cenę kupna pokryć kredytem nadzwyczajnym 
dla dz. II. budżetu 1910 r. który się równocześnie przy
znaje.

3. Do podpisania kontraktu obok p. Prezydenta 
miasta upoważnia się radców m. pp. Klaudyusza Dębi
ckiego i dr. Ludwika Merza, a na wypadek przeszkody 
u jednego z nich radcę m. Andrzeja Guzikowskiego.

4. Koszta kontraktu, stemple i należytości skarbowe 
poniesie gmina miasta Krakowa. (LM: 14518/910 La ) .

U c h w a l o n o .

Linia regulacyjna przy ul. Czarnowiejskiej.
Imieniem Sekcyi I. referent r a d c a  B u d o w n i c t w a  

m. K ł e c z e k  wnosi: Rada miasta uchwali:
Zatwierdza się linię regulacyjną ulicy poprzecznej 

między ul. Czarnowiejską a torem wyścigowym w Dz. XIV. 
Czarna Wieś według planu Budownictwa m. z dnia 23. 
listopada 1910 oznaczonego kolorem czerwonym i literami 
od wschodu a, b, c, d, od zachodu e, f, g, h, o szero
kości 10 m. z ogródkami jednostronnymi 5 m. szerokimi, 
odległość między linią czerwoną a linią zieloną ma w y 
nosić 15 m. (L M : 3751/911 B. b.).

U c h w a l o n  o.

Linia regulacyjna T. Kościuszki.
Imieniem Sekcyi I. referent r a d c a  B u d o w n i c t w a  

m. K ł e c z e k  w nosi: Rada miasta uchw ali:
1. Zatwierdza się linie regulacyjne ul. Tadeusza 

Kościuszki w Dz. XI. Dębniki według planu Budownic
twa m. z dnia 12. listopada 1910 r. oznaczonego kolo
rem czerwonym i literami od południa a, b, c, d, e, f, g, 
h, i, — zaś od północy literami m, n, 1, k, j.

2. Zatwierdza się niweletę przyszłego podniesienia 
ul. Tadeusza Kościuszki od istniejącego podjazdu po punkt 
polygonu Nr. 6 według projektu Budownictwa m. b. 
z dnia 12. listopada 1910 r. (LM : 94182/910 B. b.).

R. m. P a j ą k  podnosi za wielką szerokość ulicy 
przez co parcele tracą na wartości i wnosi na szerokość 
18 mtr.

R e f e r e n t  wyjaśnia, że Sekcya trzymała się już 
istniejących granic.

W n i o s e k  S e k c y i  u c h w a l o n o .

Uporządkowanie nowej ulicy przy ul. Dietla i Miedzuch.
Imieniem Sekcyi 1. referent r a d c a  B u  d o w n .  m. 

K ł e c z e k  w nosi: Rada miasta uchw ali:
1. Zatwierdza się uporządkowanie nowej ulicy 

pierwszej przecznicy między ul. Dietlowską a ul. Miedzuch, 
części położonej na gruntach prywatnych tj. między ul. 
Dietlowską a gruntami Banku hip. na mocy § 16. noweli 
ust. bud.

2. Wzywa się Magistrat celem przeprowadzenia 
pertraktacyi o nabycie potrzebnych gruntów i przedło
żenie wniosków wraz z dotvczacymi kosztorysami. (L M : 
44222/910 B. b.).

U c h w a l o n o .

Linia regulacyjna ul. Łobzowskiej.
Imieniem Sekcyi I. referent r a d c a  B u  d o w n .  m. 

K ł e c z e k  w nosi: Rada miasta uchwali:
Zatwierdza się linie regulacyjne J ul. Łobzowskiej 

17 m. szerokiej według planu Budownictwa miejskiego 
z dnia 10. sierpnia 1909 oznaczone kolorem czerwonym 
i literami od ul. Szlak na południe mianowicie od 
wschodu e, f, g, od zachodu k, j, i, h. (LM : 3750/911 B. b.).

U c h w a l o n o .
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Linia regulacyjna w  ul. Floryaiiskiej.
Imieniem Sekcyi I. referent r a d c a  B u d o  w n. m. 

K ł e c z e k  wnosi Rada miasta uchw ali:
Należy linię regulacyjną dla domu 1. or. 32 przy 

ul. Floryańskiej pozostawić w niezmienionym stanie. 
(LM: 114993/910 B. b).

U c h w a l o n o .

Uporządkowanie rynku Kleparskiego.
Imieniem Komisyi aprowizacyjnej, Sekcyi I. i Ko- 

misyi sanitarnej referent r a d c a  M a g i s t r a t u  S a w i ń s k i  
w nosi: Rada miasta uchw ali:

1. Przenieść z rynku Kleparskiego stanowiska fur 
próżnych na plac przy wylocie ulicy Długiej o powierz
chni 4260 m.’2 i w tym celu wyszutrować ten plac ko
sztem nieprzenoszącym 11.000 K.

2. W ydatek ten pokryć z kwoty 20.000 kor. wsta
wionej do budżetu na rok 1907 na kramy i stragany, 
a przelanej do depozytów miejskich. (LM : 20870/909 I I I .  b).

R. m. M a y  w a l t  poleca wnioski komisyi. Usu
nięcie fur nie załatwi jednak jeszcze sprawy uporządko
wania rynku Kleparskiego, z którego należałoby usunąć 
także targi. Tylko po usunięciu targów rynek Kleparski 
będzie tern, czem być powinien.

R, rn. G u z i k o w s k i, D r o z d o w s k i, D r. I g n a 
cy  L a n d a u proponują dodać dogodny dla właścicieli 
sklepów termin 1. października do usunięcia fur.

W i c e p r e z y d e n t  Dr .  S z a r s k i wyjaśnia, że 
dopiero w marcu przystąpi się do wybrukowania nowego 
placu przy ul. Długiej, tak źe opróżnienie z fur rynku 
Kleparskiego nastąpić może dopiero 1. lipca.

R. m. K o s o  b u c k i  wnosi o termin do 1. lipca.
W n i o s e k  k o m i s y i  z t e r m i n e m  I. l i p c a  

u c h w a l o n o .
Przewodnictwo objął I. wiceprezydent dr. S z a r s  ki.

Wybór delegata gminy m. Krakowa do rady nadzorczej 
spółki tramwajowej.

R. m. d r .  W a s u n g  proponuje wybór przez po
dniesienie rąk i wnosi o powołanie na delegata do Spółki 
tramwajowej prezydenta dr. Leo.

U c h w a l a n o .
Przewodniczący zamyka posiedzenie o godz. 7*10 

wieczór.

Posiedzenie tajne (32. w kad. XV.). z dnia 12. 
stycznia 1911 r. 

Majorat rydzyński.
Uchwalono następujący wniosek r. m. Daszyńskiego.
Rada miasta uchwala:
„Wybiera się komisyę złożoną z członków Prezy- 

dyum i z przewodniczących Sekcyi celem rozpatrzenia 
zarzutów podniesionych przez radcę Daszyńskiego prze
ciwko radcy hr. Antoniemu Wodzickiemu w sprawie ma
joratu  rydzyńskiego“,

oraz dodatek r. m. d r .  G e r 11 e r a :
„Komisya złoży sprawozdanie Radzie miejskiej na 

ajn em posiedzeniuu. (Lprez. 19/911).

Prezenta na posadę dyrektorki w  szkole wydz. imienia 
Mickiewicza.

Rada udzieliła prezentę na posadę dyrektorki w żeń
skiej szkole wydziałowej A. Mickiewicza p. Uwczarkie- 
wiczównie Leontynie

Prezenta na posadę nauczycielki w  szkole wydz. im. 
Mickiewicza.

Rada m. udzieliła prezentę na posadę nauczycielki 
przy szkole wydz. żeńskiej A. Mickiewicza p. Rozwadow
skiej Jadwidze.

Przyznanie emerytury.
1. Janowi Banachowi, przeniesionemu w stały stan 

spoczynku woźnemu kancelaryjnemu Magistratu, przyznano 
od dnia 1. sierpnia 1910 emeryturę w kwocie 1.110 kor. 
rocznie. (LM: 70018/910 Prez.),

2. Uznano za wliczalne do emerytury lata prowizo
rycznej służby Walentemu Bednarskiemu, przeniesionemu 
w stały stan spoczynku woźnemu kancelaryjnemu Magi
stratu, a to za opłatą w kładek emerytalnych w kwocie 
64 kor. 60 hal. należących się funduszowi emerytalnemu, 
za czas od 17. września 1872 do 13. lutego 1899, które 
strącić należy bezzwłocznie w 7 ratach miesięcznych.

2. Przyznano temuż emeryturę w kwocie 1110 kor. 
rocznie od dnia 1. sierpnia 1910 r. (LM: 70017/910 Prez.).

3. Tomaszowi Druzgale, przeniesionemu w stały 
stan spoczynku ^woźnemu kancelaryjnemu Magistratu, 
przyznano emeryturę w kwocie 1110 kor. rocznie od 
dnia 1. sierpnia 1910 r. (LM: 71594/910 Prez).

Przyjęcia do gminy.
1. Przyjęto do gminy m. Krakowa p. Barucha Moj

żesza 2-im. Herziga, kupca za opłata taksy w kwocie 
150 kor. (LM: 87396/910 V.).

2. Zapewniono przyjęcie do gminy miasta Krakowa 
p. Maryi Leonii Władysławie 3-im. Strehl, słuchaczce 
filozofii, obywatelce pruskiej za opłatą taksy w kwocie 
100 kor. pod warunkiem uzyskania obywatelstwa austryac- 
kiego od c. k. Rządu. (LM: 92511/910 V.).

3. Przyjęto do gminy m. Krakowa p. Dienę Jam, 
wdowę po kupcu z 2-ma małoletnimi synami za opłatą 
taksy w kwocie 100 kor. (LM: 113805/910 V.).

Sprawozdania ze Sekcyj i komisyj.

Sekcya ekonomiczna.
I. P o s i e d z e n i e  w d n i u  4. s t y c z n i a  1911 r. 

Sekcya uchwaliła linię regulacyjną ulicy Tadeusza Ko
ściuszki w dzielnicy XI. w  Dębnikach między ulicą Ko
nopnickiej a ulicą Podgórską, następnie linię regulacyjną 
uliczki poprzecznej między ul. Czarnowiejską a torem 
wyścigowym w dzielnicy XIV. Czarna Wieś i linię regu
lacyjną głównej drogi w dzielnicy X. Zakrzówek poza 
linia forteczna.

w w
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Wreszcie przyjęła Sekcya wnioski Magistratu w spra
wie uporządkowania na podstawie noweli do § 16. ustawy 
budowlanej dla miasta Krakowa nowej ulicy poprzecznej 
między ulicą Dietlowską, a ulicą Miedzuch na gruntach 
prywatnych, tudzież ulicy Włóczków i ulicy Tyły  w  dziel 
nicy XII. Półwsie Zwierzynieckie.

II. P o s i e d z e n i e  w d n i u  11. s t y c z n i a  1911.
Sekcya rozpatrywała oferty w sprawie budowy

nowego skrzydła gmachu Magistratu.
III. P o s i e d z e n i e  w d n i u  18. s t y c z n i a  1911.
Sekcya zatwierdziła ofertę na dostawę zaprzęgów dla

odwozu beczek Talarda i poleciła Magistratowi przepro
wadzić studya i wypracować wnioski w sprawie zasto
sowania samochodów w zakładzie czyszczenia miasta.

IV. P o s i e d z e n i e  w d n i u  25. s t y c z n i a  1911.
Przed porządkiem dziennym podniósł R. m. Roma

nowski szereg życzeń obywateli dzielnicy „Warszawskie 
między innemi interpelował w sprawie zniesienia rewer
sów demolacyjnych i przesunięcia rejonu fortecznego od 
strony północnej miasta, tudzież zwrócił uwagę na odby
wanie ćwiczeń wojskowych z minami wybuchowemi na 
placu ćwiczeń za laskiem Metz przy głównym gościńcu. 
Zarazem wyraził podziękowanie i uznanie Prezydyum 
miasta za zaprowadzenie oświetlenia na Warszawskiem 
i naprawę głównego chodnika. Sekcya po wyjaśnieniu 
Prezydenta miasta, że czyni usilne starania, by rejon 
przesunąć na wszystkich kierunkach miasta poleciła Ma
gistratowi, by odnośnie do gmin podmiejskich przyspie
szył załatwienie spraw niecierpiących zwłoki.

Na wniosek r. m. Uderskiego, uchwalono ze względu 
na to, iż roboty około budowy trzeciego mostu na Wiśle 
postępują nader wolno, wezwać Magistrat, aby poczynił 
odpowiednie kroki u władz rządowych celem przyspie
szenia budowy tego mostu tak potrzebnego ze względów 
komunikacyjnych zarówno dla Krakowa ja k  Podgórza.

Następnie z porządku dziennego rozpatrywała Se
kcya wnioski komisyi dla gruntów pofortecznych w spra 
wie zasad sprzedaży tych gruntów, położonych między 
ulicą Krowoderską a przedłużeniem ulicy Długiej. Po 
obszernej dyskusyi Sekcya przedłożone wnioski przyjęła 
z pewnymi dodatkami i zmianami i uchwaliła przedstawić 
je  Radzie miasta.

V. P o s i e d z e n i e  w d n i u  30. s t y c z n i a  1911.
Sekcya przyjęła do wiadomości żmiany, uchwalone

przez Sekcyę prawniczą w projekcie regulatywu robót 
i dostaw gminnych. Następnie uchwaliła wnioski Magi
stratu w sprawie wykupna gruntów pod otwarcie ulicy 
św. Łazarza i zatwierdziła projekt instrukcyi dla dele
gatów Sekcyi powołanych do nadzoru gmachu Starego 
teatru.

Sekcya skarbowa.
P o s i e d z e n i e  w d n i u  30. s t y c z n i a  1911 r.
Sekcya uchwaliła wnioski Magistratu i Sekcyi I. 

w sprawie przyznania kredytów na pokrycie kosztów za- 
kupna i zamiany gruntów, coiem regulacyi Błoń miej
skich, rozdzieliła między członków Sekcyi sprawozdania 
o zamknięciach rachunkowych funduszów, zostających 
pod zarządem gminy za r. 1909, przyjęła do wiadomości 
sprawozdanie z dokonanej dnia 20. grudnia 1910 rewi- 
zyi m. Izby obrachunkowej, oraz sprawozdania o zam
knięciach rachunkowych funduszu m. składu węgla i fun
duszu pożyczkowego za lata ubiegłe.

Sekcya szkolna.
I. P o s i e d z e n i e  4. s t y c z n i a  1911.
Sekcya przyjęła do wiadomości sprawozdanie de

legata Rady miasta do c. k. Rady szkolnej krajowej 
i uchwaliła przedłożyć sprawozdanie to Radzie miasta 
z odpowiednimi wnioskami.

II. P o s i e d z e n i e  w d n i u  30. s t y c z n i a  1911.
Sekcya uchwaliła przedstawić Radzie m. wnioski

w sprawie udzielenia prezenty na posadę nauczyciela 
w szkole św. Jana  Kantego.

Sekcya V.
P o s i e d z e n i e  w d n i u  18. s t y c z n i a  1911.
Sekcya rozpatrywała sprawę utworzenia nowych 

aptek w Krakowie.

Sekcya dobroczynna.
P o s i e d z e n i e  w d n i u  21. s t y c z n i a  1911.
Sekcya wybrała jednomyślnie przewodniczącym na 

rok 1911 dotychczasowego przewodniczącego r. m. dra 
Pa reńskiego, a zastępcą przewodniczącego dotychczaso
wego zastępcę r. m. Godzickiego. Z kolei wybrała Sek
cya delegatami

a )  do M. Domu kalek i nieuleczalnych:
R. m, Godzickiego, r. m. dra Krongolda, r. m. dra 

Pareńskiego, r. m. Woźniakowskiego i opiekunów ubogich 
Drozdowskiego, Rolickiego i dra Zanietowskiego.

h )  do M. Schroniska dla bezdomnych:
R. m. Godzickiego, Miedniaka i Zbroję i opiekunów 

ubogich ks. Babraja, dra Jungera i Makowieckiego.
c) do aresztów miejskich i głównej stacyi wyda 

leńczej:
R. m. Jawornickiego, dra Krongolda i Marguliesa.
d ) do herbaciarń ludowych:
R. m. Miedniaka i opiekunów ubogich Makowiec

kiego, Wasserberga, Wojciechowskiego, i dra Zanietow
skiego.

Następnie uchwaliła Sekcya dwom ubogim zamie
szkałym poza obrębem m. Krakowa wsparcia stałe na
przeciąg jednego roku w łącznej kwocie 240 kor. i 42
ubogim wsparcia ponadtaryfowe, w kwotach od 20— 100 
koron w łącznej kwocie 1880 koron.

Z fundacyi Ludwika Helcia de Sternstein udzieliła 
wsparcie w kwocie 76 koron, majstrowi introligatorskiemu.

Wkońcu zatwierdziła warunki, na jakich zobowią
zały się utrzymywać i wychowywać sieroty na rachu
nek funduszu ubogich gminy m. Krakowa Zakłady w y 
chowawcze następujące:

a) Zarząd żłóbka im. Dzieciątka Jezus.
b) Zakład wychowawczy S S. Miłosierdzia, przy 

ul. Piekarskiej.
c) Zakład wychowawczy w Pawlikowicach.
d) Zakład wychowawczy im. Felicyty Żurowskiej.
e) Zakład wychowawczy w M. Schronisku dla bez

domnych.
/) Zakład wychowawczy Ks. Misyonarzy, im. ks. 

Siemaszki.

Połączone Sekcye i Komisye.
I. P o s i e d z e n i e  S e k c y i  ekonomicznej w s p ó l 

n i e  z k o m i s y ą  gruntów pofortecznych w d n i u  18. 
s t y c z n i a  1911.
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Obradowano nad wnioskami w sprawie planu regu
lacyjnego gruntów pofortecznych, położonych między u l  
Zwierzyniecką a ul. Wolską i rozpatrywano w obszernej 
dyskusyi sposób ich zabudowania i parcelacyi.

II. P  o s i e d z e n i e p o ł ą c z o n y c h  Sekcyi pra
wniczej i skarbowej w d n i u  21. s t y c z n i a  1911.

Sekcye uchwaliły wnioski na Radę miejską w spra
wie pomnożenia i regulacyi etatu urzędników Magistratu.

III.  P o s i e d z e n i e  połączonych Sekcyi ekonomi
cznej i skarbowej.

Sekcye uchwaliły przedłożyć Radzie miasta wniosek 
w sprawie przyczynienia się gminy m. Krakowa p e w n ą  
k w o t ą  do kosztów robót, projektowanych przez rząd 
celem zabezpieczenia miasta od powodzi Wisły.

Komisya administracyjna
I. P o s i e d z e n i e  w d n i u  19. s t y c z n i a  1911.
Komisya przyjęła sprawozdanie naczelnika admini- 

stracyi akcyzy z dokonanego rozszerzenia linii akcyzowej.
Nadała  trzem przemysłowcom, zajmującym się na 

wielką skalę sprzedażą węgla kamiennego, prawo prowa
dzenia transitowego składu. Wkońcu przeprowadziła 
dyskusyę nad reorganizacyą płac i polepszeniem bytu 
urzędników i straży akcyzowej i uchwaliła w tej sprawie 
wnioski prezydenta miasta, które będą przedłożone Radzie 
miasta do zatwierdzenia.

I I  P o s i e d z e n i e w d n i u 27. s t y c z n i a  1911.
Komisya rozpatrywała sprawy budowlane rzeźni 

i uchwaliła nowe połączenie hali do bicia bydła roga
tego — obecnie w gruntownej rekonstrukcyi będącej, — 
z chłodnią za pomocą kolejki wiozącej.

Dalej uchwaliła Komisya zakupić dla wygody han
dlujących wagę pomostową do ważenia bydła i nieroga
cizny dla 'rzeźni, która już w najbliższym czasie będzie 
ustawioną przy bramie wpędowej.

Wreszcie załatwiła kilka spraw administracyjnych 
osobistych.

Komisya aprowizacyjna.
P o s i e d z e n i e  w d n i u  24. s t y c z n i a  1911.
Magistrat przedłożył komisyi s p r a w o z d a n i e  

z d o t y c h c z a s o w e j  sprzedaży mięsa argentyńskiego
tudzież rachunki Związku ekonomicznego urzędników, 
profesorów i nauczycieli skontrolowane przez Magistrat. 
Ze sprawozdania okazuje się, że 1 klg. mięsa kosztował:

79 hal. loco Tryest.
12 „ transport kolejowy i akcyza.
30 „ cło.

2 „ wydatki oględzinowe, przewozu, adaptacyi
chłodni itd.
wynagrodzenie rzeźników.

3 „ kontrola i inkasowanie pieniędzy.
4 „ strata na łoju.
2 „ strata na mięsie sprzedawanym po 1 kor.

1*37 kor. łącznie.
V

Przeciętna cena 1 klg. osiągnięta przy dotychcza
sowej sprzedaży mięsa wynosi 1 kor. 41 hal., a różnica

4 hal. między tern) dwiema cyframi pochłoniętą zostanie 
przez manco przy wyrębie i ciągłej stracie na wadze 
ćwierci pozostających w chłodni miejskiej tak, iż po 
ukończeniu całej sprzedaży prawdopodobnie pozostanę 
mały niedobór. Dotychczas sprzedano mięsa 8000 klg., 
pozostaje jeszcze do sprzedaży niespełna óOOO klg. Ilość 
łoju, który osobno sprzedano, wynosi 1000 klgr.

Komisya przyjęła sprawozdanie do zatwierdzającej 
wiadomości i wyraziła podziękowanie Związkowi za ob
jęcie sprzedaży tudzież uznała ustanowione ceny mięsa 
za zupełnie usprawiedliwione, gdyż inaczej musiałaby 
gmina dopłacać, co nie leżało w intencyi Rady miejskiej 
przy zezwoleniu na sprowadzenie mięsa argentyńskiego. 
Niższe ceny lwowskie tłumaczą się tern, że tamtejsza 
gmina ponosi koszta administracyi i wyrębu w swoich 
jatkach. Uproszono reprezentanta Związku o objęcie sprze
daży dalszego transportu mięsa argentyńskiego a to wobec 
oświadczenia tegoż, że nieprzychylne uwagi, jakie  się 
w niektórych dziennikach o cenach i sposobie sprzedaży 
pojawiły, skłoniły Związek do zrzeczenia się dalszej akcyi 
w tym kierunku. Nadmienić należy, że gmina oddała 
chłodnię bezpłatnie.

W dalszym ciągu obradowała Komisya nad spra
wozdaniem Magistratu o p o d w y ż s z e n i u  c e n  m i ę s a  
przez dwudziestu kilku tutejszych rzeźników. Podwyżka 
wynosi przeciętnie 8 hal. na 1 klg.

Ze sprawozdania ° spędzie bydła i cenach żywego 
towaru Okazuje się, że ceny wołów podskoczyły w sty
czniu b. r. o 5 kor. 25 li. —  zaś ceny kiów o 7 kor., 
na 100 klgr. żywej wagi. Znaczna ta podwyżka tłumaczy 
się przedewszystkiem utrudnieniami weterynarskiemi wy- 
wołanemi przez nieustającą pryszczycę.

Po dłuższej dyskusyi Komisya uchwaliła
1) zwrócić się do Rządu z żądaniem zmian ustawy 

weterynaryjnej w kierunku ułatwienia dowozu bydła 
w czasie panujących chorób zaraźliwych bydła a w szcze
gólności pryszczycy;

2] wnieść w myśl uchwalonych już przez Radę 
miejską wniosków r. m. Dąbrowskiego i Bujwida pety- 
cyę do Rządu o dalsze wprowadzenie mięsa zamorskiego 
z obniżką cła tudzież czasowe otwarcie granicy Rosyi 
i Królestwa Polskiego.

Komisya budżetowa.
P o s i e d z e n i e  w d n i u  31. s t y c z n i a  1911.
Po wyjaśnieniu przez prezydenta miasta głównych 

różnic między budżetem roku 1910, a preliminarzem na 
rok 1911, i stwierdzeniu, że mimo znacznego wzrostu 
wydatków w budżecie na rok 1911, wzrost dochodów 
pozwolił na zestawienie budżetu z nadwyżką koron 291. 
Komisya wybrała referentów dla poszczególnych dzia
łów budżetu.

Komisya drogowo-kanałowa.
P o s i e d z e n i e  w d n i u  19. s t y c z n i a  1911
Komisya wyraziła swą opinię na żądanie c. k. Dy- 

rekcyi kolei północnej w sprawie budowy podjazdu na 
dojeździe ku ulicy Warszawskiej przy rozbudującej się 
s tacy i towarowej.

Uchwaliła rekonstrukcyę drogi w Dz. X V III  (Prą- 
dnik-Czerwony Białucha).
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Zatwierdziła wniosek Magistratu w sprawie utrzy
mania drogi Dębniki-Pychowice. Przyjęła ofertę na do
stawę drutu dla Miejskiej fabryki wyrobów betonowych. 
Przeprowadziła dyskusyę nad ukształtowaniem przyszłych 
dojazdów do dworca osobowego. Wreszcie upoważniła P re 
zydenta m. do przeprowadzenia pertraktacyi w sprawne 
odnowienia stacyi towarowej i zestawczej.

Komitet gazowo-elektryczny.
I. P o s i e d z e n i e  w d n i u  17. s t y c z n i a  1911.

Komitet omawiał wyłącznie sprawę rozszerzenia elektro
wni miejskiej względnie budowy nowej elektrowni.

Dyrektor Gaj czak przedstawił stan obecny elektro
wni i rozwinął program przyszłych inwestycyi na pod
stawie dotychczasowych nadspodziewanie korzystnych w y 
ników. W konkluzyi doszedł referent do wniosku, że 
należy wybudować nową elektrownię w wielkich rozmia
rach, aby zabezpieczyć dostawę prądu dla Wielkiego 
Krakowa. Dalej zwrócił referent uwagę Komitetu na 
oferty kilku grup finansowych, starających się o koncesyę 
na budowę elektrowni okręgowej (Uiberlandscentrale) 
i przytoczył warunki, które umożliwiłyby gminie przyłą
czenie się do tego wielkiego i doniosłego pod każdym 
względem projektu.

Po 3 godzinnej dyskusyi uchwalono zalecić urzę
dowi elektrowni, by przystąpił do pertraktacyi z grupami 
finansowemi co do warunków udziału gminy w założeniu 
wielkiej centralnej elektrowni oraz poboru prądu na uży
tek gminy i jej mieszkańców.

II. P o s i e d z e n i e w d n i u 26. s t y c z n i a  1911.
Komitet omawiał w dalszym ciągu sprawę rozsze- 

rzenia względnie budowy elektrowni.
Ponieważ wybór miejsca pod budowę Elektrowni 

zależy w znacznej części od połączeń kolejowych komi
tet wybrał dla tej specyalnie kwesty i referentem r. m. 
Maywalta. Komitet rozstrzygnął następnie ofertę w spra
wie zakupna dalszych maszyn dla Elektrowni.

Komisya dla gruntów pofortecznych.
I. P o s i e d z e n i e  w d n i u  9. s t y c z n i a  1911.
Komisya rozpatrywała wniesione podanie o dzier

żawę gruntu pofortecznego pod składy materyałćw budo
wlanych. Następnie uchwaliła wniosek Magistratu w spra
wie zasad sprzedaży grunlów pofortecznych między ul. 
Długą a Krowoderską.

II. P o s i e d z e n i e  w d n i u  28. s t y c z n i a  1911.
Komisya uchwaliła prolongatę dotychczasowych

dzierżaw gruntów pofortecznycn.
Zatwierdziła wniosek Magistratu w sprawie w łą 

czenia pod atrybucyę Komisyi dla gruntów pofortecznych 
także sprawy nabytych od hr. Lasockich gruntów w D ę
bnikach.

Przeprowadziła dyskusyę nad kwestyą parku kra
kowskiego, jego odwodnieniem, przeznaczeniem i sposo
bem dalszej administracyi.

Komisya dla przemysłów koncesyonowanych,
I. P o s i e d z e n i e  w d n i u  10 s t y c z n i a  1911.
Komisya przeprowadziła dyskusyę ogólną nad po

daniami o koncesye szynkarskie nadać się mające w  no
wych dzielnicach miasta i wysłuchała opinii zaproszonych 
na to posiedzenie radców miejskich wybranych z nowych 
dzielnic miasta co do osób o koncesyę się ubiegających.

II. P o s i e d z e n i  e w d n i u i8 .  s t y c z n i a  1911.
Komisya wydała opinię co do podań o koncesye

szynkarskie w  nowych dzielnicach miasta Dębniki i Za
krzówek.

Komisya teatralna.
I. P o s i e d z e n i e  w d n i u  17. s t y c z n i a  1911.
Komisya obradowała w dalszym ciągu nad sprawą

dzierżawy teatru miejskiego.
II. P o s i e d z e n i e  w d n i u  29. s t y c z n i a  1911.
Komisya przyjęła sprawozdanie o działalności a rty 

stycznej teatru w II. półroczu 1910 r., oraz sprawozdanie 
na radę miasta w sprawie dalszego prowadzenia teatru 
miejskiego po wygaśnięciu kontraktu z obecnym dzier
żawcą.

Nakładem Gminy miasta Krakowa. — Czcionkami drukarni Związkowej w Krakowie pod zarządem A. Szyjewskiego.
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